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Mindig is érdekelt más országok, kultúrák megismerése, egészen kicsi korom 

óta igyekeztem minél többször, akár szüleimet is idegesítve, más országok látogatását 

szorgalmazni. Miután pedig az egyetemet elkezdtem, az Erasmus+ program ideálisnak 

tűnt ezeknek az ambícióknak a kielégítésére. Azonban a jelentkezést sokáig 

halogattam, amíg a tanév végén nem beszéltem a csoporttársaimmal a jelentkezés 

módjáról, és egy hirtelen gondolattól vezérelve nem sétáltam be Marton Krisztina 

irodájának ajtaján. Ekkor viszonylag gyorsan szűkítettem le az egyetemek listáját, hiszen 

sikerült a határidő legvégéig várni a jelentkezéssel, amit NEM javaslok senkinek sem, 

még akkor sem, ha nekem szerencsém volt vele. Végül a nekem régóta szimpatikus 

Csehországra esett a választásom. Habár néhány dolgot tudtam az országról, a híres 

focicsapatok városát leszámítva sokat nem tudtam volna megnevezni ekkor.  

 

Ostrava volt a hely, amelyet választottam. A város a lengyel határtól mindössze 

15 km-re található, így tömegközlekedéssel Krakkóba gyorsabban el lehet jutni, mint 

Prágába. A város maga nem egy tipikus „bájos” cseh építészetű város, hiszen 

nagyrészt a 20. században épült, és javarészt a kommunista időkben megszokott 

építészet dominál. A város történelmileg nagy nehézipari központ (sok szempontból ez 

ma már nem annyira igaz), leginkább Miskolchoz tudnám hasonlítani hazánkban 

(testvérvárosok is egyébként). Fontos központja a régiónak, így boltok és infrastruktúra 

terén sokkal fejlettebb Kecskemétnél, azonban a kulturális programokban (főleg a 

szórakozás terén) nem hasonlítható a nagyvárosokhoz.  

 

Az egyetem, ahova jártam, a VŠB Technická Univerzita Ostrava volt, ami főleg 

műszaki területekkel foglalkozó szakokat kínál, azonban van gazdaságtudományi kara 



is. Jelenleg kb. 10 ezer diák tanul itt, és (szerintem) kimondottan előnyös, hogy az 

egyetem összes kara egy nagy campuson található, kivéve jelenleg a 

gazdaságtudományit, azonban ez jövőre szintén beköltözik a többi mellé. A campuson 

nagy, 5 épületes kollégium is található, amelybe tapasztalataim szerint viszonylag 

könnyen lehet felvételt nyerni, ami jelentősen megkönnyíti a felkészülést az Erasmusos 

diákoknak.  

 

 

A sikeres pályázás után a szerződések aláírásra kerültek, amelyben az NJE-n 

Marton Krisztina teljes mértékben segítőkész és kedves volt, és szerencsére a kinti 

egyetemen Petra is, habár néha kicsit nehéz volt elérni nyáron. A kollégiumi jelentkezés 

is online történik az Iskam rendszeren keresztül. Itt lehet a felvétel után szobát 

választani, ahol fontos, hogy lehetőleg az A és B épületbe foglaljunk, hiszen ezek a 

legfelszereltebb és legtisztább épületek, és nem sokkal drágábbak a többinél. Én ezt 

nem tudva az E épületbe foglaltam szobát, amivel nagy baj nem volt, a közös konyhát 

leszámítva. A legtöbb szoba tudomásom szerint 2 ágyas, én is ilyenbe kerültem, ahol 

szerencsére egy nagyon rendes szobatársam volt.  

 

A tárgyak felvételénél nem értelmeztem jól a tantárgyi leírásokat, hiszen mint 

kiderült, BsC-s hallgatóként is lehetett „masters”’ kategóriába sorolt tárgyakat felvenni, 

amelyek megfeleltek volna az itteni tárgyak kiváltására, ha esetleg ti is cseh egyetemre 

mentek és láttok ilyet a honlapon, érdemes megkérdezni az ottani koordinátort, mert 

így sok időt és munkát spórolhattok magatoknak. Ebben a sajátos szituációban végül 

32 kreditet teljesítettem egyéni tanrendben otthon, és 17-et a VSB-n. Szabadon 

választott tárgynak itthon a HSUP tantárgyat ajánlom Erasmushoz, hiszen mindent meg 

lehet az iskolán kívül csinálni belőle a saját időbeosztásodban. Az egyéni tanrend 

amúgy teljesen megoldható volt minden itthoni tárgyból, a szakdolgozat írás 10 kreditet 

ér és a konzultációk online vannak, így az sem szenvedte kárát, sőt, néhány kisebb 

interjú vagy megfigyelés is végezhető, ami egyedivé tehet egy szakdolgozatot. 

Miután minden le lett szervezve, és megvettem a Flixbus jegyemet Ostravába, 

ahová Budapestről lehet közvetlenül menni (habár a vonat, ami szintén közvetlenül 

megy, sokkal jobb, én azt ajánlom). Megérkeztem szeptember 11-én a buszmegállóba, 



ahonnan a 8-as villamossal könnyen el lehet jutni Porubába, ami a központtól kb. 40 

perces út villamossal, és a campus is itt található. Poruba egyébként csendes és jó 

környék, számos étterem, söröző, bowlingpálya stb. található itt. Az első hét még az 

ismerkedésről szól a várossal és a többi diákkal, számos programot szerveznek 

ilyenkor, amelyekre szerintem mindenképp érdemes elmenni Erasmusos diákként, 

hiszen akiket itt megismer az ember, általában velük fogja a szabadidejét tölteni a 

következő félévben (legalábbis velem és az ismerőseimmel ez történt). Ezt követően 

kezdődik az „igazi” félév, ahol órára kell járni. A legtöbb tanár nem csinál problémát a 

hiányzásból, azonban van jelenléti ív és véleményem szerint érdemes bejárni, hiszen 

segít fejleszteni több kompetenciát is az idegen környezetben és nyelven történő 

tanulás.  

A félév során én a már említett félreértés miatt „alapozó” tárgyakat hallgattam, 

amelyek nagy része hasonló az első két félév tárgyaihoz az NJE GTK-n. Például a 

Business Administration hasonló volt a Vállalatgazdaságtanhoz, a Descriptive 

Economics pedig a statisztikához hasonlított, csak kevesebb számolással. Emellett volt 

European Union, Global Problems és Economics of Public Sector tárgyam is, emellett 

pedig a Cseh nyelv tárgyat is felvettem, amivel lehet hasznos szavakat, kisebb 

mondatokat tanulni. Sokszor tanultam új információkat, szinte mindegyik tanár a 

kulturális szempontokat figyelembe vette, és a cseh rendszerhez, szokásokhoz és 

egyéb viszonyokhoz viszonyítottuk a mi országainkat általában.  

A félév során (főleg az elején) számos programot szervezett az ESN iroda, 

amelyeken keresztül a környéket meg lehetett ismerni például túrák, városnézés, 

múzeumnézés stb által. Ezekből néhányra érdemes elmenni, habár a környék őszintén 

szólva nem a legizgalmasabb, azért lehet látni érdekes dolgokat a helyiek vezetésével. 

A legtöbb kiállítás Ostravában főleg a műszaki érdeklődésű embereknek kedvez. A 

koncerteket tekintve nyáron van több lehetőség, azonban a Vitkovice volt acélműben 

lehet akár rave-re és koncertekre, fesztiválokra is menni, amelyről sajnos lemaradtam, 

de jók a helyiek szerint. A Stodolní utca a „klubok utcája”, azonban amikor ott voltam, 

nekem nem volt érdekes. A legtöbb diák más városba, főleg Brno-ba megy 

szórakozóhelyekre, ahol nagyobb diákélet van. Azonban Ostravában és egész 

Csehországban elsősorban a kocsmákat ajánlom esti szórakozásnak, az egész ország 

erre van berendezkedve, és akár hétköznap is tele vannak, jó hangulattal és árakkal.  

Az Erasmus része az utazás is, így én is jártam Csehország és a környező 

országok nevezetességeinél. Csehországban az Ostravához legközelebbi másik 

nagyváros Brno, amellyel „rivalizálnak” is. Ez kedvelt a magyar turisták körében, sok 

helyen meglepetésemre magyar kiírásokkal és turistákkal találkoztam. Emellett 

érdemes meglátogatni a Hranice barlangokat, ide az ESN is szervezett utat. Opava és 

Stramberk közelebb vannak, ezekre egy vagy fél nap is elég. Hosszabb utakra Prágába, 

Krakkóba, az Auschwitzi koncentrációs táborba, Pozsonyba és Bécsbe, valamint 

Berlinbe mentem. Az utóbbira az ESN által szervezett „Spree Break” -re mentem, 

amelyet semmi képen sem ajánlok, ha esetleg az egyetem, ahova mentek részt vesz 

benne.  



 

 

Fontos része az Erasmusnak még az ételek és italok fogyasztása is. Az ételeket 

tekintve sok hasonlóság van a magyar és cseh konyha között. A legnevezetesebb étel 

a régióban a „svícková”, amely a vadasra hasonlít leginkább, és megosztónak 

mondanám A tócsni és a knédli viszont remek és szinte minden étteremben lehet kapni 

különböző húsokkal és szószokkal. A desszertek hasonlóak a magyarokhoz, a 

csokoládék közül én a Deli mellett a különböző nápolyikat is ajánlom, a sós rágcsálni 

valókból pedig a helyi fokhagymás chipset ajánlom. Italok tekintetében Csehországban 

természetesen a sör dominál, olcsón lehet boltban és kocsmában is remek söröket inni. 

A helyi Ostravar sör átlagosnak mondható, de szinte minden kocsma kínál többféle, 

sokszor szűretlen söröket. A Kofola megosztó ital, azonban korsóból vagy dobozból 

szerintem sokkal finomabb, így érdemes kipróbálni. Konkrét helyeket tekintve az 

egyetemhez közel a Barunkát, a Radegastovnát, Zlatého Lvát és a Stracenát ajánlom.  

 

Összegezve, ez a félév segített fejlődnöm sok tekintetben, főként az 

önállósodásban, kommunikációban, angol nyelvtudásban és nyitottságban az új dolgok 

és emberek megismerésére. Ha Erasmuson gondolkodsz, mindenképpen javaslom, 



hogy jelentkezz. Csehország szerintem nagyon jó „arany középút” lehet Erasmus+-hoz, 

hiszen a kultúra ugyan sok mindenben hasonlít a magyarra, mégis kicsit más, így van 

mit felfedezni és megismerni, és az ösztöndíjból kényelmesen meg lehet élni, ha sikerül 

kollégiumot találnod. Ha pedig utazni is akarsz, az sem sokkal több a kapott pénznél, 

belföldön van mindenre diákkedvezmény, külföldre pedig sok jó ajánlatot lehet találni. 

Az adminisztráció és felkészülés nekem könnyebb volt, mint gondoltam, és a kintléttől 

sem kell tartani, hiszen mindenki új helyzetben van és feltételezhetően nyitott az új 

emberek és kultúrák megismerésére, így könnyen lehet segítséget kérni és barátokat 

találni. Úgyhogy ha szeretnél (többek között) új élményekkel, készségekkel és 

barátokkal gazdagodni, mindenképpen fontold meg az Erasmus program kínálta 

lehetőségek kihasználását. 

 


